
RO.0012.2.2.2023  

         

Protokół Nr 44/2023 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                          

i Transportu Rady Gminy Brańsk 
w dniu 20 marca 2023 r. 

 
   Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane 
przez: Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji, z następującym 
porządkiem posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektów uchwał pod obrady XXXVI sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 

opinii w tej sprawie. 
4. Analiza gospodarki odpadami komunalnymi za 2021-2022r., w tym umowy                 

z PSZOK.  
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 1200 i trwało do godz. 1330, (w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. Rynek 8) 
                                                                                                                 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 
Budownictwa  i Transportu, stan członków – ośmiu– obecnych ośmiu: 
Radni obecni: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 
2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 
3. Franciszek Bolesta   Członek Komisji  
4. Marek Kadłubowski   Członek Komisji (spóźniony) 
5. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 
6. Grażyna Płonowska   Członek Komisji 
7. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji (spóźniony)    
8. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta Gminy Brańsk 
3. Elżbieta Janina Szymańska Skarbnik 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ad.1 Posiedzeniu Komisji RGOBiT przewodniczył Pan Marek Brzozowski 
Przewodniczący Komisji, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych członków Komisji 
oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym 
prawomocność posiedzenia i podejmowania uchwał, wydawania opinii itp.  
 



Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków 
Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków, poddał 
pod głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja przy                       
6 członkach biorących udział w głosowaniu,  głosami 6 –„za”, „przeciw” -0, 
„wstrzymujących” -0, porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie w brzmieniu ustalonym 
przez Przewodniczącego Komisji: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektów uchwał pod obrady XXXVI sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 

opinii w tej sprawie. 
4. Analiza gospodarki odpadami komunalnymi za 2021-2022r., w tym umowy                 

z PSZOK.  
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad.3 Analiza projektów uchwał pod obrady XXXVI sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 
opinii w tej sprawie: 
 

1) projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Brańsk: 

 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska Zastępca 
Wójta. 
 
   Radny Pan Franciszek Bolesta zapytał o odbiór odpadów wielkogabarytowych, 
ponieważ mieszkańcy, którzy nie mają własnego transportu o to pytają? 
 
   Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta poinformowała, że taki odbiór jest raz w roku   
i w tym roku odbiór będzie organizowany przez Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych, wcześniej o terminie mieszkańcy będą poinformowani. 
 
   Radni opowiedzieli się za informowaniem mieszkańców o zbiórce przez Sołtysów, 
ponieważ mało kto wchodzi na stronę internetową gminy. 
 
 
   Wobec braku dalszej dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Brańsk 
   
   Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

2) projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi 
 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta. 
 



   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
 
   Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

3) projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta. 
 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek 
opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
   
   Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 

4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Brańsk na rok 2023” 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta. 

 
   W tym punkcie nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, Przewodniczący obrad poddał 
pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Brańsk na rok 2023” 
 
   Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

5) projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na zakup łóżka do Oddziału 
Rehabilitacji Stacjonarnej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 
Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim. 

 
  Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska 
Sekretarz Gminy. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy  zapytała skąd zostaną przesunięte środki finansowe na 
wypłatę dotacji w kwocie 12.700zł, oraz ile przekazano szpitalowi w ubiegłym roku? 



 
   Skarbnik Gminy poinformowała, że zaraz będzie omawiany kolejny projekt uchwały 
zmiany w budżecie, w której wszystko jest zapisane, natomiast w ubiegłym roku i już od 
dłuższego czasu szpital nie był dofinansowywany. 
 
   Dalej Przewodnicząca Rady Gminy  m.in. powiedziała – „martwi mnie nasz budżet 
gminy, ponieważ dopiero jest początek roku I kwartał, nie mamy zapewnionych swoich 
potrzeb a zaczynamy rozdawać. Nie jestem przeciwko, aby dofinansowywać szpital, ale 
myślę, że na takie kroki jest jeszcze czas. Nie musimy wybiegać przed szereg                          
i w pierwszym kwartale pieniążki przekazywać. Trzeba obserwować jak nasz budżet 
będzie wyglądał, podchodzić z rzetelnością, ze wskazaniem na oszczędzanie – o czym 
cały czas mówię. Możemy się powstrzymać i nie na każde „klaśniecie” Policji, Straży             
i pogotowia,  dawać środki finansowe. Dobrze wiemy jak to się wszystko odbywa, „jak nie 
pójdziesz prywatnie do lekarza, nie zapłacisz za wizytę 200-300zł, to nikt cię nie położy 
do szpitala i nie przebada”, chyba, że piastujesz jakiś „stołek” i powołasz się na ten 
„stołek” 
 
   Wójt Gminy Brańsk stwierdził, że Przewodnicząca Rady Gminy jest w bardzo dużym 
błędzie, bo jutro, po jutrze każdy tutaj z obecnych, rehabilitacji może potrzebować. 
Osobiście jeździł ok. 70 razy na rehabilitację do Wysokiego Mazowieckiego, radny tutaj 
obecny również z rehabilitacji korzystał, także kupienie raz na pięć lat łóżka do szpitala 
nie stanowi wielkiego problemu, na zdrowiu nie ma oszczędności. 
 
   Radny Pan Witold Sierocki zwrócił uwagę, że leżąc na ortopedii kila lat temu usłyszał 
od personelu, że we wcześniejszych latach pomimo różnych pism, Gmina Brańsk nic na 
szpital nie przekazywała. 
 
   Z powyższą informacją nie zgodziła się pracownica Biura Rady (prowadząca sprawy 
ochrony zdrowia w urzędzie gminy), przypominając o udzielonych dotacjach przez Gminę 
Brańsk dla SP ZOZ w Bielsku Podlaskim na: 

 remont i modernizację oraz wyposażenie bloku operacyjnego i budowę lotniska 

 dofinansowanie zakupu autoklawu do centralnej sterylizatorni w szpitalu 

 dofinansowanie zakupu wyposażenia do prosektorium (komory chłodniczej, stołu 
sekcyjnego, wózka do transportu zwłok) 

oraz były jeszcze inne dofinansowania. 
 
   W związku z tym, że radni chcieli poznać z jakich środków planuje się dofinansowanie 
dla szpitala, przystąpiono do analizy projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2023r. 
 

6) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
 
   Uzasadnienie zmian w budżecie gminy przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Anna 
Wiśniewska. 
Podsumowując wszystkie zmiany  poinformowała, że niektóre zadania inwestycyjne 
przenosi się do realizacji w latach następnych: 

 wydatki w kwocie 4 650 000,-zł na przebudowę drogi gminnej Nr 108239B 
Kiersnowo – Dębowo będą realizowane w roku 2024 

 wydatki inwestycyjne w kwocie 1 450 000,-zł na budowę dodatkowego ciągu 
mechaniczno- biologicznego oczyszczania ścieków na istniejącej oczyszczalni 



ścieków zlokalizowanej w obrębie miejscowości Kiersnowo, planuje się 
zrealizować w roku 2025 

 wydatki w kwocie 3 790 165,-zł, na przebudowę drogi gminnej relacji Klichy- 
Burchaty - Burchaty Kolonia, planuje się zrealizować w 2024r. 

 ponadto z roku ubiegłego wyszła nadwyżka, którą angażuje się na wydatki tego 
roku 

 
   Przewodnicząca Rady Gminy  zapytała o drogę Brzeźnica – Popławy, czy w tym roku 
będzie realizowana? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że w drugiej połowie maja br. zacznie realizację tej drogi. 
 
   W dalszej części posiedzenia radni dowiedzieli się, że dwie drogi, które otrzymały 
dofinansowanie z tego samego Programu, droga do Miejsca Świętego i droga      
Kiersnowo-Dębowo będą realizowane w różnych terminach. Do Miejsca Świętego w roku 
2023, natomiast  droga Kiersnowo-Dębowo w roku 2024. 
 
 Radni zadawali więc pytania dlaczego realizacja w takiej kolejności?, ponieważ dojazd 
do Miejsca Świętego jest bardzo dobry a do kolonistów przy drodze Kiersnowo-Dębowo 
jest „tragedia” w okresie wiosennym  i jesiennym.  
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski zaznaczył, że mieszkają tam małe dzieci dojeżdżające 
do szkoły, do lekarza, mleczarnie tam jeżdżą a w tej chwili na drodze jest „piekło” i jest 
coraz gorzej. W związku z tym zaapelował o wykonanie drogi Kiersnowo-Dębowo                 
w pierwszej kolejności, bo jest „tragiczna” zwłaszcza po jej rozbiciu przez  samochody 
ciężarowe wożące tony żwiru na budowę drogi i mostu w Dębowie. Obecnie mieszkańcy 
nie są w stanie dojechać do domów. 
 
   Wójt Gminy przypomniał, że droga mogła być zrobiona 4 lata temu, był Projekt, Gmina 
dostała pieniądze, ale wówczas radny zebrał parę podpisów od mieszkańców                          
i zrezygnowano z inwestycji. Nie był wówczas „taki troskliwy” o tych ludzi. Droga byłaby 
zrobiona za 1.800.000zł a w tej chwili droga ta kosztuje 4.500.000zł i Gmina musi do niej 
dołożyć 2 mln.zł.  
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski przypomniał, że wówczas droga miała być 3.5m a 
obecnie będzie 5m.  
Dalej m.in. powiedział – „robimy wszystko dla dobra mieszkańców i wszyscy się zgodzili  
aby była dobra droga 5m. Rolnicy mają sprzęty 4-5 m i gdzie się wyminąć z takim 
sprzętem?” 
    
   Radny Pan Paweł Wysocki nawiązał do rozmowy sprzed 4 lat, że mieszkańcy woleli 
szerszą drogę i byli skłonni poczekać, więc poczekali i mają. 
 
   Sekretarz Gminy wyjaśniła, że droga będzie realizowana w trybie „Zaprojektuj                      
i wybuduj” ma być 5 m i przy takiej drodze pas drogowy będzie niewystarczający, trzeba 
będzie przeprowadzić wywłaszczenia a to z kolei wydłuży okres realizacji. Jeżeli 
mieszkańcy polubownie przekażą część działek pod drogę, to będzie szybciej. Natomiast 
do Miejsca Świętego takich problemów nie ma, więc można realizować w br. Od 
podpisania umowy, Gmina ma 12 miesięcy, aby zadanie zrealizować.  
 



   Na zapytanie Radnego Pana Marka Kadłubowskiego, czy są takie miejsca do 
wywłaszczenia?  
 
   Sekretarz Gminy odpowiedziała, że gmina obecnie jest na etapie opracowywania 
Programu Funkcjonalno – Użytkowego. 
 
   Na koniec głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska, która 
zaapelowała, aby przy planowaniu inwestycji  kierować się dobrem ludzi. Tak jak było 
uzgodnione na jednym z posiedzeń Komisji  i  również sesji, aby drogi betonowe                   
w pierwszej kolejności wykonywać w tych miejscach, gdzie jest potrzeba, gdzie jest 
„człowiek”, przy tym patrzeć na osoby starsze, którymi ktoś się opiekuje i musi dojechać 
zrobić zakupy, gdzie mieszkają ludzie schorowani i musi dojechać karetka, gdzie 
mieszkają rodziny wielodzietne a ojciec 5 dzieci choruje i w każdej chwili będzie 
potrzebował pomocy natomiast  dzieci muszą dojść do autobusu. Nadmieniła, że wszyscy 
tutaj zebrani są katolikami i bardzo ważne są również inne miejsca i budynki jak Kaplice 
czy Miejsce Święte,  ale to należy robić w drugiej kolejności, zwłaszcza, że dojazdy do 
tych miejsc są bardzo dobre.  Ponadto Wójt Gminy będąc na zebraniu wiejskim                      
w Popławach, obiecywał drogi betonowe mieszkańcom. 
 
   W toku dyskusji nad zmianami w budżecie radny Pan Marek Kadłubowski  zapytał             
o dotację dla Policji? 
 
   Radna Pani Elżbieta Moczulska zaproponowała przyznać dofinansowanie na szpital      
a nie dla Policji, która co roku otrzymywała dotację. 
 
 Wójt Gminy zaznaczył, że to jest wspólna decyzja wszystkich samorządów, aby  
corocznie dofinansowywać zakup dwóch radiowozów dla Policji. 
 
   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zaproponował przyznanie 
dotacji dla Policji, ale w mniejszej wysokości, skoro większość radnych nie wyraża zgody. 
 
   Wójt Gminy poinformował, że jest to kwota ustalona proporcjonalnie do liczby 
mieszkańców w gminie. 
 
   Wobec zakończenia dyskusji Przewodniczący Komisji zaproponował wrócić do 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na zakup łóżka do Oddziału 
Rehabilitacji Stacjonarnej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej      
w Bielsku Podlaskim, Skarbnik Gminy natomiast zaproponowała analizę projektu uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023-2026 
wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033, Przewodnicząca 
Rady Gminy z kolei zaproponowała przeprowadzenie głosowań na wszystkimi projektami 
uchwał o dofinansowanie.  
 
Przewodniczący obrad poddał więc pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały                    
w sprawie  udzielenia dotacji na zakup łóżka do Oddziału Rehabilitacji Stacjonarnej 
Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim. 
 
   Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -1; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 



 
 
 
    
 

7) projekt uchwały w sprawie  przekazania w 2023 r środków finansowych na 
Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - oznakowanego radiowozu 
na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim 
 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały                    
w sprawie  przekazania w 2023 r środków finansowych na Wojewódzki Fundusz 
Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu 
samochodu osobowego - oznakowanego radiowozu na rzecz Komendy Powiatowej 
Policji w Bielsku Podlaskim 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
4, „przeciw” -3, „wstrzymujących się” -1; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

8) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu na dofinansowanie w 2023 roku zadań inwestycyjnych 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy 
 
   Radny Pan Paweł Wysocki zapytał o zakres robót przy remoncie drogi Markowo-Ferma 
i czy to wystarczy kwota - 50 000zł? 
 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że będzie położona kolejna warstwa asfaltu na odcinku 1km 100m 
w kierunku wsi Ferma, natomiast Powiat tylko o takie dofinansowanie wystąpił, ponieważ 
otrzymali dofinansowanie, kolejny odcinek jest też zaplanowany przez wieś, aż do krzyża. 
 
   Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu na dofinansowanie w 2023 roku zadań inwestycyjnych.  
 
Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
   Następnie Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie zaopiniowanie projektu 
uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

9) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 
na lata 2023-2033 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 
 



   Radny Pan Paweł Wysocki zapytał o oprocentowanie gminnych kredytów, czy jest 
mniejsze niż inflacja? 
 
   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że oprocentowanie kredytów nigdy nie jest mniejsze niż 
inflacja, obecnie kredyty, które gmina ma zaciągnięte są oprocentowane w granicach 9%   
Natomiast kredyty, które planuje się zaciągnąć - nie wiadomo jak będzie, to wszystko na 
razie jest planowane. 
 
   Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023-2033 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 8 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
   Po przeanalizowaniu wszystkich projektów uchwał Komisja RGOBiT wydała pozytywną 
opinię dotyczącą tych projektów (Opinia Nr 56/2023 Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Oświaty Budownictwa i Transportu Rady Gminy Brańsk z dnia 20 marca 2023r. w sprawie 
projektów uchwał pod obrady XXXVI sesji Rady Gminy Brańsk, stanowi załącznik do 
oryginału niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 4 Analiza gospodarki odpadami komunalnymi za 2021-2022r., w tym umowy                 
z PSZOK: 
   Informację z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi za 2021-2022r przedstawiła 
Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, poinformowała, że zarówno w roku 2021 jak            
i w roku 2022 Gmina Brańsk miała podpisane umowy na prowadzenie w imieniu gminy -
,,Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych” zwanym PSZOK. z Firmą 
IWO Janusz Adamczuk, z siedzibą przy ul. Jagiellońskiej 42, w Brańsku. Natomiast na 
świadczenie usługi w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych             
z nieruchomości - Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych Sp. z o.o., ul. Łowcza 4,              
w Hajnówce. 
 
  Odnośnie analizy kosztów funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi 
Zastępca Wójta  wyjaśniła, że realizując zapisy art. 6r ust. 2 ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, z pobranych opłat,  gmina zobowiązana jest pokryć 
koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. 
   W 2021 r. z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnym do budżetu gminy 
wpłynęło 1 185 473,02 zł, natomiast wydatkowano 1 059 932,96 zł. Zestawiając kwotę 
dochodów z wydatkami należy stwierdzić, iż w badanym roku w 112 % zostały pokryte 
koszty funkcjonowania systemu z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
  Natomiast w roku 2022 r. z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnym do 
budżetu gminy wpłynęło 1 205 912,64 zł, natomiast wydatkowano 1 060 627,00 zł. 
Zestawiając kwotę dochodów z wydatkami należy stwierdzić, iż w badanym roku                  
w 114% zostały pokryte koszty funkcjonowania systemu z opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
   Jeżeli chodzi o wydatki były one zbliżone do siebie zarówno w 2021 jak i 2022r. 
Głównym kosztem funkcjonowania systemu jest koszt odbioru i zagospodarowania 



odpadów komunalnych pochodzących z nieruchomości zamieszkałych. Innym kosztem 
ściśle związanym z odbiorem odpadów komunalnych jest opłata za prowadzenie PSZOK. 
Pozostałe koszty związane z obsługą systemu gospodarki odpadami są to: 
wynagrodzenia pracownika, konserwacja systemów informatycznych, zakup materiałów, 
edukacja ekologiczna, itd. 
   Biorąc pod uwagę liczbę osób zameldowanych i osób ujętych w złożonych 
deklaracjach,  można stwierdzić, iż na terenie gminy Brańsk występuje tendencja 
spadkowa, w ilości osób zameldowanych oraz ilości osób objętych deklaracjami, czyli 
faktycznie  zamieszkującymi. 
   Różnice w podanych liczbach mieszkańców zameldowanych i w liczbach ludności 
wynikających ze złożonych deklaracji wynika m.in. z faktu, że wielu uczniów i studentów 
kontynuuje naukę poza miejscem stałego zameldowania. Analogiczna sytuacja 
występuje wśród osób czynnych zawodowo, którzy ze względu na wykonywaną pracę 
przebywają poza terenem gminy Brańsk (na terenie kraju lub za granicą). 
Odnośnie ilość odpadów komunalnych odebranych z nieruchomości z terenu Gminy 
Brańsk w 2021 r. najwięcej jest niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych 
w roku 2021 było 428,4000Mg w roku 2022 341,8800Mg czyli tendencja spadkowa, co 
jest na plus dla gminy. Być może jest to skutek ostatnich przeprowadzonych kontroli             
w 221 nieruchomościach wybranych losowo, spośród 37 miejscowości. Kontrola pod 
kątem struktury odpadów była realizowana przez pracowników PUK w Hajnówce i na 221 
nieruchomości skontrolowanych we wszystkich stwierdzono nieprawidłowości                      
w segregowaniu odpadów.  
 
   Radny Pan Paweł Wysocki zapytał o kontrolę „w dugą stronę” czy są prowadzone 
kontrole firmy odbierającej odpady? 
 
   Zastępca Wójta wyjaśniła, że kontrole były prowadzone, które nic nie wykazały, różnica 
była tylko w ilości przewożonego paliwa w baku samochodu. 
   
   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w sąsiedniej gminie kontrola 
samochodów zdała egzamin.  
 
   Zastępca Wójta wyjaśniła, że sąsiednią gminę obsługuje inna firma. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy pochwaliła Firmę PUK za solidne zaopatrywanie 
mieszkańców w worki na śmieci. 
 
   Odnośnie kontroli Zastępca Wójta wyjaśniła, że nie ma przepisów regulujących ich  
liczbę a decyzje, które wystawiła gmina za nieprawidłowe segregowanie odpadów   były 
umarzane. Jednak przyjdzie taki czas, że te kary będą nakładane. W gminie kara wynosi 
dwukrotność opłaty, czyli 50zł od osoby. 
Gmina w roku 2022 przeprowadziła kontrolę kompostowników, odpady tego rodzaju były 
prawidłowo segregowane.  
 
Zastępca Wójta rozdała ulotki dotyczące segregacji odpadów, które nieznacznie się 
zmieniły. 
 
   Wobec zakończenia analizy przedstawionego materiału, Komisja RGOBiT w 
głosowaniu jawnym głosami: „za” -8, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących się” -  0 - pozytywnie 
zaopiniowała gospodarowanie odpadami komunalnymi za 2021-2022r. 



 
Ad. 5 Sprawy bieżące i wolne wnioski: 
 

 ustalono termin i miejsce sesji na dzień 31 marca 2023r. w GOUK,  na godz. 10:00.  
 

 
Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 1330 
zamknął posiedzenie. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:              Przewodniczący Komisji RGOBiT 

/-/Alina Adamczyk        /-/Marek Brzozowski                                                                                           

                                                                                          

 


